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Po  Drienove  sa  na  mnohých  miestach  stretneme  s voľne  sa 
pohybujúcimi aj zatúlanými psami. Nedá sa s tým niečo robiť?
Mnohí chovatelia  sú presvedčení,  že sa  nič  zlé nedeje,  keď ich  pes 
pobehuje  po obci.  Považujú  to  za  normálnu  vec.  Veď  je  to  pokojné 
spoločenské zvieratko, ktoré nikomu neublíži. Neuvedomujú si, že pes 
sa správa inak doma ku svojmu pánovi a inak vonku ku cudzím ľuďom. 
Je  to  bezohľadné,  hlavne ku  niektorým  ženám  a deťom,  ktoré  majú 
panický strach zo psov a je pre nich neriešiteľným problémom dostať sa 
domov, ak majú prejsť okolo cudzieho psa, ktorý sa voľne pohybuje po 
ulici,  alebo  sedí  pred  otvorenou  bránou  do  dvora.  Ak  dáte  dokopy 

dvoch-troch aj malých psíkov je to už svorka, ktorá vie byť nebezpečná. 
Nehovoriac  o tom,  že  voľne  sa  pohybujúci  pes  má  oveľa  väčšiu 
príležitosť nakaziť sa nebezpečnou chorobou a preniesť ju na človeka. 
Preto  tento  problém  rieši  aj  legislatíva.  Podľa  §  6  ods.  l  zákona  č. 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a § 5 
ods. 1 zákona č.282/2002 Z.z., ktorým sa upravujú niektoré podmienky 
držania  psov  a  vydaným  všeobecne  záväzným  nariadením  obce 
Drienov  zo  dňa  11.12.1996  „O  podmienkach  chovu,  držania 
a manipulácie  s domácimi  a úžitkovými  zvieratami  na  území  obce 
Drienov,  je  voľný  pohyb  psa  na  verejnom  priestranstve  v obci 
zakázaný.  Ak občan podá oznámenie na Obecný úrad alebo políciu 
majiteľovi  voľne  sa  pohybujúceho  psa  hrozí  v priestupkovom  konaní 
pokuta  do  výšky  65  €.  (Ak  dôjde  k napadnutiu  psom,  prípadne  k 
pohryzeniu,  majiteľa psa čaká pokuta až do výšky 165 €). Priestupok 
prejednáva obec. Problémom je, aby občan, ktorý podá oznámenie, bol 
ochotný aj poskytnúť svedeckú výpoveď.
Po Drienove sa však pohybujú aj psi, ktorí akoby nemali svojich pánov. 
Odchyt  takýchto  psov  pred  mnohými  rokmi  vykonával  „šarha“ 
(zamestnanec  kafilérie,  neskôr  veterinárnej  správy).  Dnes  je  táto 
funkcia  zrušená a odchyt  túlavých psov je  na bedrách obcí.  Jedinou 
legálnou  cestou  je  zabezpečenie  odchytu  cestou  Veterinárnej  služby 
Košice. Poplatok za jeden výjazd, bez ohľadu na úspešnosť odchytu, je 
567 €,  čo je  nemalý  peniaz.  V poplatku  je  zahrnutý  samotný odchyt 
psov,  očkovanie  a sedemdňový  karanténny  pobyt  v útulku,  počas 
ktorého  si  môže  majiteľ  psa  prevziať  (ak  sa  nájde  a prejaví  o psa 
záujem). 
Doteraz  komisia  na  ochranu  verejného  poriadku  prejednávala 
v priestupkovom konaní len jeden prípad a riešila ho udelením pokuty. 
Odchyt  psov  pracovníkmi  veterinárnej  služby  sme  zatiaľ  z dôvodu 
vysokého poplatku a neistého účinku nepraktizovali. V budúcnosti však 
budeme musieť postupovať pri riešení tohto problému razantnejšie aj 
prísnejšie.

Pán starosta, na slovíčko!

Október – mesiac úcty k starším
„Nikto nemiluje život tak ako starý človek“
Pravda  starovekého  filozofa  Sofokla  platí  aj  dnes.  Ale  ako 
vtedy,  tak  aj  dnes platí  aj  to,  že starý človek je šťastný iba 
vtedy,  ak  sa  necíti  nepotrebný,  zabudnutý.  Potrebuje  cítiť 
pozornosť a pochopenie mladších. 
Drienovská organizácia Únie žien Slovenska, ako každý rok, 
pripravila  pre  starších  občanov,  ktorí  oslavujú  tohto  roku 
okrúhle jubileum, milé stretnutie spojené s malým pohostením. 
Seniorov  prišli  pozdraviť  deti  z materskej  školy  a spevácka 
skupina žien s harmonikárom Filipom Kriššom.
Jubilantov  nad osemdesiatpäť  rokov  nie  je  v Drienove veľa. 
Bolo  potešením  privítať  pani  Máriu  Vaľkovú  90-ročnú,  či 
Jozefa  Kušníra  94-ročného,  ktorý  bol  najstarším  zo 
zúčastnených,  pretože  to  znamená,  že  im  ešte  dobre  slúži 
zdravie.  Ostatných  starčekov,  ktorým  zdravotné  ťažkosti 
nedovolili  prísť  osobne,  navštívili  zástupkyňa  únie  a  pán 
starosta v ich domovoch.
Nechceme si domýšľať, ale aj takto prejavená úcta sa našim 
starším občanom celkom pozdávala. Želáme im veľa zdravia 
a spokojnosti do ďalších rokov.

Chrámový koncert 2010
Priaznivci chrámovej hudby mali v nedeľu 26. septembra opäť možnosť nechať 
sa unášať krásnym spevom a zvukmi ušľachtilých hudobných nástrojov, ktoré 
nám ponúkol ďalší z chrámových koncertov, ktoré v našom kostole usporadúva 
ZUŠ Jána Poschla, pracovisko Drienov na čele s pani Zuzanou Marcinovou. 
Tak, ako každým rokom stúpa úroveň umeleckej produkcie, tak rastie aj úroveň 
obecenstva.  Škoda  len,  že  možnosť  nevyužívame  naplno.  Priestory  nášho 
chrámu, kde je závideniahodná akustika a vynikajúci nástroj nástrojov – organ, 
by pojali oveľa viac milovníkov tejto múzy. Veď zároveň so vznešenými pocitmi,  
ktorými nás hudba napĺňa, môže v nás rásť aj hrdosť na to, že máme medzi 
sebou talenty, ktorých cestu od ich hudobných začiatkov k majstrovstvu máme 
možnosť  takto  sledovať.  Ivka  Matejová,  Matúš  Pavlík,  či  Filip  Krišš  sú  toho 
dôkazom.  Spevácky  zbor  učiteľov  ZUŠ  je  zase  vzorom,  ale  aj  partnerom 
drienovského rímskokatolíckeho zboru.  Výsledky tejto  inšpirujúcej  spolupráce 
sme si teraz opäť mali možnosť pozrieť.
Nie každý z nás si vie predstaviť,  koľko práce a času sa skrýva za perfektne 
zladeným  zborovým  spevom,  či  virtuozitou  hotového  umelca.  Ani  príprava 
koncertu  nie  je  záležitosť  niekoľkých  hodín.  Usporiadatelia  aj  účinkujúci  si  
zaslúžia náš potlesk,  uznanie a poďakovanie.  Verím, že sa môžeme tešiť  na 
ďalšie koncerty a že budeme nielen dobrým, ale aj početným obecenstvom.
Helena Vancová

Obnovme si pravidlá jazdy na kruhovom objazde
Všeobecne je kruhový objazd moderné úrovňové križovanie minimálne dvoch ciest, ktoré má oproti pôvodnej križovatke niekoľko zmien. V prvom  
rade sa jedná o vyvolané, teda nevyhnutné, zníženie rýchlosti pri prejazde takouto križovatkou, kedy vodič nemôže ísť priamo, ale musí vykonať 
odbočenie vpravo. Platí to pre všetkých vodičov prichádzajúcich do takejto križovatky. Prednosť v jazde je daná dopravnými značkami. Pri príjazde 
a vjazde do križovatky s kruhovým objazdom vodiči vozidiel nedávajú pravý ukazovateľ. To isté platí pri jazde po kruhovom objazde, ale pred  
výjazdom a pri výjazde vodič vozidla dáva pravý ukazovateľ  na označenie miesta,  kde chce opustiť  a opúšťa kruhový objazd. Priechody pre  
chodcov, ktoré sú v blízkosti kruhového objazdu, rešpektuje vodič tak ako každý iný priechod pre chodcov. Teda chodec, ktorý vstúpil na priechod, 
má pred vozidlom prednosť,  pritom chodec nie je zbavený povinnosti  prispôsobiť svoj vstup na vyznačený priechod rýchlosti  prichádzajúceho 
vozidla.
Ing. Andrej Buday, autoškola SABIA
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Strana 103, zapísané v roku 1939, Politické udalosti
Poznámka  redakcie:  Kronikár  sa  v tejto  časti  na  niekoľkých  stranách venuje 
popisu politickej situácie v štáte – vzniku samostatného Slovenského štátu, čo  
malo,  samozrejme,  vplyv  na  dianie  v obci,  ale  obsahovo  do  našej  rubriky  
nepatrí.
H.M.
Aj u nás bola založená Hlinková mládež H.M., vodcom ktorej je miestny učiteľ ...  
Organizovaná mládež má celú stotinu. Sú to vlčatá, majú 4 čaty a 4 vel. čiat. Na 
čele vel. vlčat je ........... žiak reál. gym. Orli čiže Skauti majú 3 čaty 3 vel. čiat. 
Na čele vel. orlov je  ............  tun. učiteľ. H. M. je jedinou organizáciou v štáte, 
ktorá je uznaná. Zaoberá sa však iba výchovou mužskou od 6 – 19 roka. Po 19 
roku  mládenec  stane  sa  gardistom.  H.  M.  stará  sa  o telesnú  zdatnosť 
a o náboženskú  výchovu,  preto  má  aj  duchovného  radcu.  Haemisti  nosia 
uniformu.
Požiar
Dňa 9. júna vypukol oheň na „Majeru“. Budova patrila veľkostatku. Oheň vypukol 
práve  vtedy,  keď  domáci  odišli  do  kostola.  Podpálily  ho  deti.  Škoda  krytá 
poistením.
Dr. Ján Bubán
Tunajší  p.  kaplán,  dr.  Ján  Bubán,  povedomý  Slovák,  národovec  a drobný 
pracovník. Je synom Bubána roľníka z Pavloviec (Zemplín) Menovaný p. kaplán 
bol v Bratislave promovaný slávnostne ako prvý doktor Slov. kat. bohosl. fakulty. 
Jeho promóciu vysielal rozhlas. 
Zimná akcia
Ideme zime v ústrety. Zima znemožní mnohým chudobným zamestnanie. Preto 
aj  u nás  bola  organizovaná  zimná  akcia  tj.  zimná  pomoc  pre  chudobných 
občanov. Sbierkou sa začalo dňa 10. nov.  Sosbieralo sa obilie a peniaze asi 
všetko v cene 450 Ks. Zimnej akcie predsedom je j.  Vrábel  uč.,  pokladníkom 
Jozef  Šarocký a soc.  referentom  je  Martin  Čulen uč.  So sbierky sa  zakúpily 
potraviny 15 najchudobnejším rodinám.

Stalo sa nestalo v Drienove 
Miniatúrky zo života
Do mojej sestry, dnes úctyhodnej dôchodkyne, by to nikto nepovedal, ale už vo 
svojom  mladom veku ôsmych rokov bola neskutočnou fanynkou technického 
pokroku. Za možnosť iba uvidieť nový stroj bola schopná skutku,  za ktorý sa 
teraz, pevne dúfam, úprimne hanbí.
Bývali sme na ulici za kostolom a za našimi záhradami bol vtedy veľký lán poľa 
osiaty pšenicou. Boli  to časy nedávno založeného JRD a  práve v tomto roku 
vyrukovali družstevníci do žatvy s novými nevídanými strojmi – kombajnmi. 
Moja  sestra  bola,  ako  to  vtedy  bývalo  zvykom,  za  neprítomnosti  rodičov 
poverená  opatrovaním  mladšej  jedenapolročnej  sestričky-  mňa.  Bolo  krásne 
horúce  leto  –  žatva  a pravdupovediac,  bez  toho  prívesku,  ktorý  jej  rodičia 
zavesili  na krk,  by sa bola Marienka bývala  s ostatnými  deťmi  preháňala po 
Širňave a obdivovala tie kovové zázraky. Ale, nedalo sa. Moje nožičky nestačili 
ostatným a vláčiť ma na rukách či chrbte bolo pri mojej váhe nad jej sily.
Zlostným  pohľadom  sprevádzala  moje  motkanie  sa  po  kamenistom  dvore 
a v duchu  hromžila  na  nespravodlivosť  osudu  staršieho súrodenca  a zároveň 
hľadala možnosti, ako sa mu vzpriečiť. Bola to len otázka času, kedy na to, pri  
svojej inteligencii, príde. A stalo sa. Usúdila, že sa mi, chúďatku nevinnému, iste 
nič nestane, ak prečkám čas, ktorý ona nevyhnutne potrebuje na zoznámenie 
sa  s kombajnom,  v bezpečnom  priestore,  ktorý  ja  ,  ako  poškodená  strana, 
nemôžem  nazvať inak, ako väzením. Otvorila veľkú drevenú bránu, jedno jej  
krídlo pritiahla až k plotu prednej  záhradky,  a tak vytvorila trojuholník,  ktorého 
najkratšou stranou bola malá bránička.  Tam strčila svoju milú malú sestričku 
a bežala cez záhradu za tými novými rachotiacimi strojmi. Samozrejme, že sa 
tam trocha pozabudla, z chvíľky sa stala možno aj hodina a to divadlo bolo stále 
také zaujímavé... 
Nechcite vedieť, čo sa stalo, keď sa ktosi z dospelých vrátil domov a našiel to 
malé stvorenie, ktoré bolo miláčikom celej rodiny, vysilené od plaču zatvorené 
v drevenom  väzení.  Milá  Marienka  vtedy  dostala  hádam  jediný  výprask 
vo svojom  živote.  A ja  jej  ten  skutok   vyčítam  doteraz,  hoci,  ako  ste  iste 
pochopili, moje rozhorčenie nie je ničím iným, ako jednou z milých a  zábavných 
spomienok na moje inak krásne detstvo.

Z pamätnej knihy obce Drienov

Stoja  dvaja  kozmonauti  na 
Marse, pozerajú sa striedavo 
na seba, na Zem, na raketu, 
na seba, na Zem, na raketu. 
Po  chvíli  to  jeden  z nich 
nevydrží a hovorí:
-  Čo  na  mňa  tak  čumíš,  ja 
som  tam  tie  kľúče 
nezabuchol!

Finančný magnát zhltol rybiu 
kosť.  Po  úspešnom  zákroku 
sa pýta chirurga čo je dlžný. - 
Dajte  mi  tretinu  sumy,  ktorú 
ste  mi  chceli  dať,  keď  ste 
mali kosť v hrdle! 

Príde  Janko  domov  a 
mamička sa ho pýta: 
-  Janko,  od  čoho  máš  tu 
modrinu na čele? 
- Od premýšľania. 
- Ako to? 
-  Myslel  som,  že  Karol  ma 
tým kameňom netrafí.

Janko  píše  list  z  tábora 
domov: 
Mám sa skvele. Mám tu veľa 
kamarátov  a  kamarátok  a 
varia tu dobre. Nemusíte sa o 
mňa báť.  S  pozdravom,  váš 
Janko. 
PS: A čo je to epidémia? 

Dvaja drevorubači  sa vybrali 
vypíliť najväčší smrek v lese. 
Zobrali  si  iba  ručnú  pílu 
bruchatku.  Po  polhodine 
pílenia,  keď už pre kmeň na 
seba nevidia, jeden hovorí: 
-  Jano,  tá  píla  ide  voláko 
ťažšie. 
- Ja neviem, ja fajčím. 

Malé  moliatko  sa  vydá  na 
svoj  prvý let.  Po návrate  sa 
ho rodičia pýtajú, ako bolo. 
-  Bolo  to  senzačné.  Hneď 

ako  som  vyletel,  všetci  mi 
začali tlieskať. 

Policajt dvihne telefón. 
- Kto volá? 
-  Prosím  vás,  prosím  vás 
pomôžte mi, do bytu mi vošla 
mačka! 
- A to nám kvôli takej blbosti 
voláte. A kto volá? 
- Papagáj! 

Počas návštevy v blázinci sa 
pýta  návštevník  riaditeľa, 
podľa  akých  kritérií  sa 
rozhodne,  či  niekto  bude 
zavretý albo nie.
Riaditeľ vysvetľuje:
No  my  napustíme  vaňu 
vodou,  dáme  kandidátovi 
lyžičku,  hrnček  a  vedro  a 
poprosíme  ho,  aby  vaňu 
vyprázdnili.
Návštevník hovorí:
"Aha,  rozumiem,  normálny 
človek  vezme  vedro  aby  to 
išlo rychlejšie, že?"
Riaditeľ:  Nie,  normálny 
človek vytiahne štupeľ...
Chcete  pokoj  s  balkónom 
alebo bez?"

Príde  Miloš  ku  lekárovi  s 
opuchnutou  tvárou,  a  doktor 
sa ho pýta:
-  Tak  čo,  sadla  včelička  na 
noštek, sadla?
A Miloš hovorí:
-  Sadla,  sadla,  ale  poštípať 
nestihla. Brat ju zabil lopatou. 

Prišli manželia do reštaurácie 
a  čašník  sa  ich  pýta:  Čo si 
dnes  dáte?  Máme špeciality 
z  kuchyne,  krokodílie  oko, 
srnie  črevá.  Manželka 
skríkne:  Ježkove  oči  !!! 
Čašník: Dobrá voľba pani.

Bavíme sa s občasníkom

Spoločenská  kronika
Medzi nami vítame nového občianka:
13. 10. Barbora Balogová Pod Dvorom 19

K sobášu gratulujeme:
18. 09. Martin Mižák Osloboditeľov 47
a Zuzana Kažimírová Okružná 11

25. 09. Pavol Vetrák Narcisová 2, Košice
a Lenka Porvažníková Kvetná 53 

Navždy sme sa rozlúčili: 
17. 09. František Kuruc, 47- ročný Žižkova 40

Mgr. Rastislav Pribula - OXCOM 
Kvetná 24, 082 04 Drienov
tel. 0908 084 383
www.oxcom.sk  ,   oxcom@oxcom.sk
Počítače,  notebooky,  komponenty  do  počítačov,  tlačiarne,  spotrebný  materiál  do  tlačiarní,  komplet  počítačový 
sortiment za výborné ceny. Servis a opravy počítačov za polovičné až tretinové ceny oproti iným firmám. Zhotovenie  
a  prevádzka  internetových  stránok.  Realizácia  menších  sieti.  Ponúkame  aj  používané  značkové  počítače  a 
príslušenstvo zo zahraničných bánk za výborné ceny.

http://www.oxcom.sk/
http://www.oxcom.sk/
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Alergická  reakcia  môže  byť  spôsobená  jedlom,  liekmi,  uštipnutím 
hmyzom, peľom či inými látkami.

Znaky a príznaky
Mierna alergická reakcia:

• Svrbenie kože, hrdla, ústnej dutiny
• Upchatý nos, opuchnutá sliznica, hlieny
• Svrbenie a slzenie očí
• Začervenanie kože, možný výskyt fľakov, vyrážky
• Kýchanie
• Mierny opuch

Závažná alergická reakcia
• Opuch tváre či ústnej dutiny
• Ťažkosti s prehĺtaním, s rečou
• Ťažkosti s dýchaním, pískanie pri dýchaní
• Bolesti brucha, nevoľnosť, vracanie alebo hnačky
• Závrate, mdloby, bezvedomie

Čo robiť?
1. Kontaktujte lekára, ak má dieťa príznaky viac ako „mierne“, alebo ak 
vás jeho alergická reakcia znepokojuje.
2.  Ak  má  dieťa  príznaky  miernej  alergickej  reakcie  po  prvý  raz, 
kontaktujte lekára. Ak je to opakovane, podajte mu lekárom predpísané 

antihistaminikum.
3. Ak má dieťa príznaky ťažkej alergickej reakcie a vy máte adrenalín 
v injekčnej podobe, okamžite ho podľa inštrukcií použite a volajte rýchlu 
zdravotnú pomoc.

Kontaktujte pohotovosť, ak:
• Má dieťa príznaky ťažkej alergickej reakcie
• Dieťa  bolo  vystavené  jedlu  alebo  látke,  ktorá  v minulosti 

spôsobila ťažkú reakciu
• Dieťaťu bol injekčne podaný adrenalín

Myslite na prevenciu
Zabráňte kontaktu (ak je to možné, minimalizujte kontakt) s látkami, na 
ktoré je dieťa alergické. Majte vždy poruke antihistamínový liek. Ak má 
dieťa ťažkú alergiu, uistite sa, že lekárom predpísaný injekčný adrenalín 
je neustále v blízkosti  dieťaťa a že vy, opatrujúca osoba, resp. i dieťa 
(ak je dosť veľké), viete, ako danú injekciu použiť.

Upozornenie: Uverejnené informácie nenahrádzajú konzultáciu
s lekárom. S diagnostikou, liečbou a odborným poradenstvom sa
obráťte na svojho detského lekára.

Odborným garantom článkov o prvej pomoci je Slovenský červený kríž.

Prvá pomoc – alergické reakcie u detí

Už   sa  stalo  tradíciou,  že  jeden  z októbrových  dní  babieho  leta  je 
vyhradený  oslavám   Európskeho  dňa  rodičov  a  školy  do  ktorej  sa 
zapájajú nielen naši rodičia, ale aj široká verejnosť. Nezabúdajú na nás 
ani rodičia, ktorých deti navštevujú ZŠ. Jeho význam je veľmi dôležitý  
pre deti a rodičia sú zapojení do života MŠ. Bol to výnimočný deň pre 
všetkých  zúčastnených.  Cieľom  tohto  dňa  bolo  zapojiť   rodičov  do 
výchovno  –  vzdelávacieho  procesu  ich  detí,  vytvárať  príkladnú 
spoluprácu medzi školou a rodinou, otvoriť školu širokej verejnosti. 
Keď slniečko svojimi lúčmi začalo pohládzať nielen okolitú prírodu, ale 
aj všetkých ľudí, školský dvor sa začal napĺňať atrakciami s ktorými deti 
neprichádzajú do styku každý deň. Bolo to pre nich zaujímavé, lákavé.
Nafukovací  hrad  bol  v okamihu  preplnený  radostným  krikom 
a obratnosťou  prvých  záujemcov.  Keď  zaparkovalo   auto  policajtov, 
hasičov,  bol to signál, že sa bude diať niečo zaujímavé a pútavé.  Páni 
policajti  deťom predviedli  všetko  čo sa týka ich práce.  Psovodi   pán 
Mitrík p. Tomečko p. Lendel dokázali, že čas, ktorý venujú svojej záľube 
nie je vynaložení zbytočne. Ukážky ich umenia s psami očarilo všetkých 
prítomných.
Požiarnici  p. Jurek p. Čarnogurský ukázali  deťom ako sa zachraňujú 
ľudia  v nebezpečenstve.  Vyskúšali  si   sedenie  v požiarnickom 
a policajnom aute a to sa deťom veľmi páčilo. Atrakciám ešte zďaleka 

nebolo koniec,  príchod p.  Vaľka s koníkom prekvapilo  najmä tie  deti, 
ktoré  ešte v skutočnosti  živého koníka nevideli.  Jazdu na koníkovi  si 
vyskúšali nielen deti, ale aj odvážna p. učiteľka.
Počas  podujatia  vládla  výborná  atmosféra  a určite  k tomu  prispelo 
pohostenie  v podobe  koláčikov,  perníkov,  ovocných  mís,  bylinkových 
čajov, džúsov aj množstvo perníkov, ktoré pod odborným dohľadom p. 
Jureka p. Tomečkovej p. Demekovej zdobili vlastnoručne šikovné deti. 
Majstrovstvo preukázali aj naše šikovné mamičky pri vyrezávaní tekvíc, 
ktoré  zdobia  šatňu  materskej  školy.  P.  Demeková  p.  Miškárová  p 
Nohajová p. Funkerová p. Cviková dokázali, že to vedia.
O  sladké  dobroty  sa  postarali  mamičky:  Funkerová,  Cviková, 
Golodžejová, Miškárová, Kolesárová.
Košíky  sa plnili ovocím, ktoré priniesli mnohí rodičia.
Tento skvelí deň navštívili aj hostia a to starosta p. Ing. Petro p. Jurek, 
p.Bardák.
Tento deň bol výnimočný pre deti, učiteľov a určite aj pre rodičov našich 
najmenších.
Veď škola je miestom, kde sa stretáva, spolupracuje a spoločne sa teší 
spoločenstvo ľudí, ktorých spája krása, múdrosť, porozumenie.
Vďaka  Vám  všetkým  za  zorganizovanie  Európskeho  dňa  rodičov 
a školy v MŠ v Drienove.             Anna Hnatová

7. október 2010 - EURÓPSKY  DEŇ   RODINY   A ŠKOLY

S ekologickou výchovou treba začať už v útlom veku, aby krásy prírody 
nepoznali  budúce  generácie  len  z obrázkových  publikácií,  alebo 
chránených  krajinných  oblasti.  Hoci  sú  poznatky  deti  predškolského 
veku len drobnými kamienkami v mozaike vzťahov k okoliu, možno keď 
dospejú  zasiate  semienko  vzklíči  a ony  nám  pomôžu  zachovať  čisté 
vody a krásne zelené lesy.
V našej  Materskej  škole  máme  vhodné  podmienky,  aby  boli  deti 
sústavne  v styku  s prírodou.  ktorá  je  zdrojom  estetických  a citových 
zážitkov.  Počas  celého  roka  deti  vedieme  k ochrane  životného 
prostredia,  jedným  z prioritných  cieľov  je  pestovať  kladný  vzťah 
k prírode a jej hodnotám.
Ročné  obdobie  –  JESEŇ  nám  ponúka  množstvo  námetov  na  prácu 
s deťmi  po  všetkých  stránkach.  Deti  sú  vnímavé  a majú  otvorené 
srdiečka pre všetko krásne a teda i pre neporušenú prírodu. Sme blízko 
spätí s prírodou a preto v našej MŠ už piaty plníme úlohy projektu Školy 
podporujúcej  zdravie.  Plníme  v ňom  úlohy,  ktoré  sú  zamerané  na 
starostlivosť  o zdravie  detí  (otužovanie,  pitný  režim,  cvičenia 
v prírode...) 
Pani  jeseň nám dáva množstvo námetov pri  práci  s tými najmenšími: 
Začíname s pozorovaním zmien v prírode na pobyte vonku,  zbierame 

plody  jesene,  ktoré  deti  využívajú  na  pracovnej  výchove.  Ovocie 
a zeleninu zo záhrad, ktorú priniesli rodičia nám pomohla pri výchovno-
vzdelávacej  činnosti  kde,  deti  poznávali  rozdiely  v tvaroch,  veľkosti, 
chuti  či  vône.  Jeseň  nám  dáva  možnosť  vyhrať  sa  s darmi  tohto 
ročného obdobia a využiť  poznatky pri  maľovaní,  kreslení,  vytrhávaní, 
strihaní,  nalepovaní.  Vkusné  usporiadanie  výstavky  prác  detí 
s jesennou tematikou a estetickou výzdobou MŠ vždy zanechá dobrý 
pocit nielen u návštevníkov a rodičov MŚ, ale aj u deti a zamestnancov 
z dobre  vykonanej  práce.  Počas  jesene  prebiehalo  v  MŚ  množstvo 
sprievodných akcií, spomeniem aspoň niektoré:
Deň ovocia a zeleniny
Dary jesene – výstavka výtvarných prác
Kapustové hody- nakladanie kapusty
Dopoludnie modelovania – ovocie na našom stole
Deň jablka- svetový deň výživy športové hry – šarkan letí
Tekvicové strašidielka...
Jeseň,  ročné  obdobie  plný  farieb  a krásy  v prírode,  ktorá  ponúka 
množstvo  možností  pri  práci  s deťmi  a my tieto  možnosti  využívame 
počas celého pobytu deti v MŠ.             Anna Hnatová

Príroda na jeseň a deti
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Nedeľné daždivé počasie ukončilo futbalovú jeseň. Ukončilo ju pre nás 
veľmi  nelichotivo  a  to  prehrou  0:2  v  Ličartovciach.  Zopakovala  sa 
situácia  z prvého,  keď sme práve s  Ličartovcami  prehrali  doma 1:2. 
Potom prehra 1:2 v Ľuboticiach. Vtedy nastal obrat a mužstvo sa z 11. 
miesta  vyšplhalo až na 2. priečku a to iba kvôli horšiemu skóre nebolo 
prvé.  10  zápasov,  z  toho  8  výhier  a  iba  2  remízy,  taká  bola  práca 
trénera  Františka  Jurka.  A práve tie  2 remízy na domácej  pôde nás 
pripravili o veľa a možno aj o postup. Malý Šariš aj R. N. Ves bolo treba 
zdolať a mohli sme mať 4 body náskok, vďaka ktorému by sa už dalo 
pomýšľať  o  vyšších  métach.  A  kde  je  problém?  V  poslednom  čase 
slabá účasť na tréningoch, pokles bojovnosti, ktorá sa prejavila najmä v 
zápase v Ličartovciach. Zvykneme vinu klásť iba na rozhodcu, aj keď 
sme za celý  zápas nemali  ani  jednu gólovú strelu na bránu.  Emócie 
vybíjame na rozhodcoch. Čo keby sme túto silnú stránku využili na tlak 
na súperovu bránu? Rozhodca bol veľmi slabý. A čo naši hráči? Neboli  
tiež veľmi slabí?
Naši dorastenci skončili  na 3. mieste. Po odchode 6 hráčov to nie je 

najhoršie, ale aj tu je problém. Ku koncu súťaže veľmi slabá účasť na 
tréningoch,  čo  sa  prejavilo  v  posledných  dvoch  zápasoch,  ktoré 
nevyhrali.  Remíza s  Haniskou a prehra so  Žehňou 1:3  v poslednom 
zápase hovorí o nejakom probléme. Čo na to tréner, pán Šarišský?
Žiaci  získali  v 8 zápasoch 12 bodov.  Pri  súčasnom  stave je  to dosť 
dobré lebo dokázali  2  krát  vyhrať  vonku ale na druhej  strane 2 krát 
prehrali  doma.  Problém je  v tom,  že sa im venuje iba jeden človek, 
tréner Peter Tomko. Problémy sú s odvozom na zápasy. Vždy sa až v 
poslednej chvíli niekto nájde, kto ich odvezie, hoci náklady preplácame. 
Autobus je veľmi drahý (Lipníky 80 €),  preto by vždy mohol  niekto z 
rodičov obetovať tie 3 hodiny na cestovanie. Poslednýkrát do Chmeľova 
nás zachraňoval duchovný otec Rendeš, ktorý si našiel čas a chlapcom 
tak pomohol k výhre 3:1. Inak je pokuta za nenastúpenie 35 €. Veľký 
problém  je  aj  malá  základňa  žiakov  a  pritom  sme veľká  obec.  Ako 
presvedčiť chlapcov aj dievčatá, že neexistujú iba počítače?
Požiadal som trénerov, aby aj oni vyslovili svoj názor v občasníku.
Milan Bardák

Problémy? Áno!

Aj v II.A triede okresných futbalových majstrovstiev žiakov nastal čas na 
„zimný  spánok“-je  potrebné  trocha  si  oddýchnuť  od  každosobotného 
zápasového  zhonu,prípravy  na  zápas,  lajnovania  ihriska,  zbalenia 
výstroje,zháňania hráčov,lebo je nás málo,od verbovania rodičov,lebo 
nemáme  sa  ako  dostať  na  zápas  hraný  u súpera,od  prehovárania 
chlapcov  a vysvetľovania,že  len  pravidelným  tréningom  z nich  budú 
lepší futbalisti,zdravší a poctivejší ľudia,lepší kamaráti...
No  nastane  aj  čas,kedy  sa  bude  treba  zobudiť,naplánovať  zimnú 
prípravu,  namotivovať  chlapcov  k pravidelným  tréningom(ak  zdravie 
a mamky pre zlé známky v škole dovolia),ako sa hovorí „naštartovať“ 
celú mašinériu odznova. No už teraz mám obavy,ako to bude fungovať 
po skončení celej sezóny. Odídu nám šiesti chlapci k dorastu a zatiaľ sa 
k nám  nikto  nehlási.  Každý  si  asi  vie  spočítať,že  ak  teraz  máme 
sedemnástich  hráčov,tak  fungovanie  v novej  sezóne  je  viac  ako 
ohrozené. Ja osobne a predpokladám,že ani vedenie klubu do nového 
ročníka ani  nebude prihlasovať žiacke mužstvo.  Ak si  uvedomíme,že 

neodohranie zápasu u súpera,alebo odhlásenie sa počas prebiehajúcej 
sezóny  je  pokutované,tak  potom  by  to  bolo  iba  plytvanie  obecnými 
peniazmi a voľným časom. Je to asi nejaká choroba dnešnej doby,veď 
na celej  „okolici“  má žiačikov iba Drienov. Najbližšieho súpera máme 
v Prešove,no hrá svoje zápasy v Malom Šariši, takže na zápasy vonku 
cestujeme minimálne 25 km tam a späť.
Ako  tréner  som  s hrou  v jesennej  časti  celkom  spokojný,badať  na 
niektorých  chlapcoch  viditeľné  zlepšenie,no  o chovaní  sa  to  povedať 
veľmi nedá. Tam sú medzery obrovské, je neustále čo zlepšovať. Ale 
poďme k hre-ambície na začiatku boli vysoké a osobne si myslím,že aj 
kvalitatívne  by  sme  na  postup  mali,len  ten  komplex  bojazlivosti 
z určitých  súperov?!Nebyť  toho  a momentu  absencie  kapitána 
v niektorých zápasoch mohli byť výsledky možno prijateľnejšie...
V každom  prípade  chcem  chlapcom  poďakovať,zaželať  im  veľa 
zdravia,úspechov v školských,ale aj mimoškolských aktivitách.
Športu zdar-futbalu zvlášť!        Peter Tomko, tréner žiakov

Zimná prestávka

Farnosť  Pócs leží  v oblasti  Potísia v terajšej  Hajdudorožskej  eparchii. 
Názov Máriapócs dostala v minulom storočí. Pôvodne sa volala Bovč, 
tiež Bolč, Bolt, Bild.
Dedina Pócs sa stala známou pre slzenie ikony Presvätej Bohorodičky 
v gréckokatolíckom drevenom kostolíku.  Ikonu v roku 1675 namaľoval 
maliar Štefan Pap. Táto ikona začala slziť v nedeľu 4.novembra 1696. 
Kňaz Daniel Pap začal slúžiť sv. liturgiu, počas ktorej veriaci spozorovali 
slzy,  ktoré  kvapkali  z očí  Bohorodičky  na  ikone.  Stekali  po  obraze 
a padali  na obrus   oltára.  Kňaz začal  po liturgii  ručníkom  utierať  oči 
i tvár.  Vytrhol  ikonu z ikonostasu a skontroloval  celú dosku,  ale nikde 
nenašiel stopy po falšovaní.
Po  tom,  čo  sa  správa  rozšírila  po  krajine,  prichádzali  ľudia  rôzneho 
postavenia  i vierovyznania,  aby  tento  zázrak  videli.  Vyšetrovanie 
zázraku  komisiou  začalo  26.  decembra  1696.  Bolo  vypočutých  veľa 
svedkov a spísaných 36 protokolov. Na príkaz cisára Leopolda I. bola 
ikona násilne vzatá a prenesená do Dómu sv. Štefana v Budapešti, kde 
sa nachádza doteraz.
Veriaci  z Pocse  sa  domáhali  navrátenia  ikony,  a tak  v roku  1707 
egerský rím. kat. biskup Tekelessy dal zhotoviť kópiu ikony a poslal ju 
do Pócse.  Táto kópia bola uložená na pôvodné miesto v ikonostase. 
Dňa 1. augusta 1715 počas liturgie ikona opäť slzila. Biskup Tekelessy 

chcel aj túto ikonu premiestniť, ale veriaci Pócse sa proti tomu postavili.  
Biskup náhle zomrel a ikona ostala na svojom mieste.
Keďže k zázračnej  ikone prichádzalo množstvo pútnikov, v roku 1735 
začali stavať murovaný chrám a zasvätili ho sv. arch. Michalovi. V roku 
1748 bol vedľa chrámu posvätený základný kameň kláštora baziliánov. 
V kláštore bola rusínska škola a učilište pre kantorov-učiteľov. Je tam 
zriadené  múzeum  a nachádza  sa  tam  nádherná  kaplnka 
blahoslaveného biskupa P. P. Gojdiča.
Tretíkrát ikona Bohorodičky zaslzila r. 1905. Posledné zázraky na tomto 
milostivom mieste boli zaznamenané r. 2009. Pócs patrí k významným 
pútnickým miestam v Európe Najväčšie púte sa konajú každoročne 15. 
augusta.
Vďaka duchovnému otcovi J. Hromjakovi  mohli naši veriaci  navštíviť 
toto  miesto.  Priamo  v krásnom  chráme  bola  vyslúžená  aj  sviatosť 
zmierenia  a slúžila  sa  sv.  liturgia.  Okrem  Drienovčanov  tam  boli 
prítomní aj veriaci farnosti Kojšov a Sečovce.
Cestou späť sme prechádzali vinárskou oblasťou Tokaj. Zastavili sme 
sa na prehliadku vínnych pivníc a, samozrejme,  nezaobišlo sa to bez 
ochutnávky chýrneho tokajského vína, ktoré sme si podľa chuti  mohli 
kúpiť. Bodaj by sme sa netešili na ďalší poznávací výlet.
Mgr. Mária Sabolová

Máriapócs

Milí rodičia a priatelia školy,
srdečne Vás pozývame na návštevu pri príležitosti

Európskeho dňa rodičov a škôl 28. októbra 2010 od 10.00 hod. 
Priestory školy budú sprístupnené všetkým záujemcom, ktorí sa chcú 
stať účastníkmi dňa otvorených dverí i rôznych sprievodných aktivít, 

ktoré sme pripravili.
Spolu s našimi žiakmi sa tešíme na Vašu návštevu.

Program
10.00-11.00 Škola dokorán – prehliadka školy a sprievodné aktivity 
tried;
11.00-13.00 hostia – tvorivé dielne na tému: REGIONÁLNA 
VÝCHOVA A TRADIČNÁ ĽUDOVÁ KULTÚRA
- ako sa vyrába med – p. Jurek (dolná chodba, príďte si kúpiť zdravý 

med),
- hlinená keramika – p. Valičková, Stredná umelecká škola PO 
(učebňa VV),
- zaspievajme si – p. Berco Herstek (2. trieda);
a prezentácia zručností drienovských absolventov:
- účesová tvorba – Maja Jureková, Mima Juhásová a kamoška (7. 
trieda),
- kozmetický salón – Martina Krahulcová, Erika Dombrovská (9. trieda, 
dámy, príďte na masáž),
- záchranárka v akcii – Silvia Sokolová (horná chodba).
13.00-14.00 obedňajšia prestávka;
14.00-16.00 zabávame sa s kolotočmi (školský dvor pri telocvični). 
Pre členov útvarov záujmového vzdelávania 7 jázd zadarmo! 
Voľné vstupenky platné s preukazom člena záujmového vzdelávania.
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